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I. ORSZÁGGYŰLÉS

  11
Közszolgálati médiaszolgáltatás 
támogatása

    1 Közszolgálati hozzájárulás [100 686,7] 54     836,7 /-45 850,0 m. kiadás/

Módosítópont sorszáma: 2.
Törvényjavaslat érintett rendelkezése: 1. melléklet XLVII. Fejezet
Módosítás jellege: módosítás

XLVII. GAZDASÁG-ÚJRAINDÍTÁSI ALAP
  4 Budapest XIX. kerület Kispest fejlesztéseinek támogatása

    1
Lakosság vízvezeték cseréjének állami támogatása a kispesti 
Wekerletelepen

1     000,0
/+1 000,0 f.

kiadás/
    2 Csapadékvíz elvezetés fejlesztése Kispest Kertvárosában 350,0 /+350,0 f. kiadás/
  5 Budapest XX. kerület Pesterzsébet fejlesztéseinek támogatása

1 A HHSZ  91.  §  (4)  bekezdése  alapján  a  központi  költségvetés  és  a  költségvetési  fejezetek
bevételi és kiadási főösszegére és egyenlegére – a Gst. 25. § (2) bekezdése szerinti módosító
javaslat  kivételével  –  kizárólag  a  költségvetési  ügyekkel  foglalkozó  bizottság  nyújthat  be
módosító javaslatot. 

2 A módosító javaslatban egy vagy több (ebben az esetben egymással összefüggő, tartalmilag-
logikailag összetartozó, részelemeiben egymástól elválaszthatatlan) módosítás tüntethető fel. Az
egy  módosító  javaslatban  benyújtott  módosító  pontok  a  továbbiakban  összefüggőként
kezelendők. 



    1
Ráckevei-Soroksári Duna-ág (RSD) víztisztasági javítási 
program

      1 Duna-ág kotrása 3     000,0
/+3 000,0 f.

kiadás/

      2
Délpesti Szennyvíztisztító kijövő vizének Duna főágába 
való átvezetése

10     000,0
/+10 000,0 f.

kiadás/

    2
52-es villamos teljes pesterzsébeti vonalának pályafelújítása, 
villamoscsere előkészítése

1     500,0
/+1 500,0 f.

kiadás/

    3 Jahn Ferenc Dél-pesti Kórház fejlesztése 28     000,0
/+28 000,0 f.

kiadás/

    4
Tátra téri piac csarnoképületének felújításának és mélygarázs 
építésének előkészítése

500,0 /+500,0 f. kiadás/

    5 Pesterzsébeti átfogó vasútfejlesztés előkészítése 1     500,0
/+1 500,0 f.

kiadás/

Indokolás 

A Budapest XIX. kerület Kispest, valamint XX. kerület Pesterzsébet lakossága által joggal elvárt
fejlesztések  előmozdítása,  költségvetési  finanszírozásuk  biztosítása  érdekében  az  alábbi
módosításokat kezdeményezem:

XIX. kerület Kispest fejlesztései:

1.  Régi  probléma  az  esővíz  kezelése,  elvezetése  Kispest  kertvárosában.  Készültek  lefolyás
vizsgálatok arra vonatkozólag, hogy a kertváros Temesvár utcai részén álló új telep, a Kézmű
ipartelep, a Métacenter ipartelep és a Magyar Futball Akadémia területén a csapadékvíz merre
folyik. Sajnos a felmérés azt mutatta, hogy a Futball Akadémia megépítésével a területen lévő
csapadékvíz-elvezető  csatorna  nem  tudja  a  feladatát  megfelelően  ellátni,  ami  a  terület
elmocsarasodását eredményezheti.  A lefolyásvizsgálat alapján rövid idő alatt megtervezhető a
szükséges  építményrendszer,  ami  képes  lenne  elvezetni  az  esővizet  a  Nagykőrösi  út  és  a
Temesvár utca közötti területről.

2.  Budapesten  belül  az  ivóvízben  mért  ólomtartalom  a  kispesti  Wekerletelepen  átlagosnál
magasabb értéket mutat. Egyes helyeken meg is haladja az egészségügyi határértéket. Az igazán
nagy problémát  ma már  nem a  közműszolgáltató által  kezelt  bekötővezetékek jelentik,  az ő
hálózatukban  az  ólomcsövek  lecserélésre  kerültek  az  elmúlt  évtizedekben.  A  probléma
elsősorban  a  magántulajdonban  lévő  ingatlanok  belső  hálózatában  alattomosan  meglapuló,
évtizedekkel  ezelőtt  beépített  ólomvezetékek  jelentik,  amelyek  olcsók  és  könnyen
megmunkálhatók, ezért közkedveltek voltak. Ólomcsöveket jellemzően 1945 előtt építettek be,
de esetenként az 1945 és 1975 közötti épületekben is előfordulhatnak. Miután a Wekerletelep
lakossága 1945 előtt épült házakban él, nagy az esély arra, hogy ők egészségre ártalmas, magas
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ólomtartalmú vizet isznak. Sajnos a vízvezetékek szükséges cseréjére a magántulajdonosok kis
részének  van  anyagi  lehetősége.  Ezért  szükséges  egy államilag  támogatott  alap  létrehozása,
amelyből támogatni lehet a wekerlei lakosok vízvezetékcsere programját.

XX. kerület Pesterzsébet fejlesztései:

1. Pesterzsébeten a Ráckevei-Soroksári Duna-ág (RSD) víztisztaságának érdekében indokolt a
már lerakódott szennyezés kotrásának folytatása, illetve a Délpesti Szennyvíztisztítóból kijövő
víz átvezetése a Duna főágába. A kotrást az élővilág védelmében csak óvatos haladással lehet
végezni,  így  bár  több  tízmilliárd  forintos  tételről  van  szó,  éves  szinten  3  milliárd  forintot
javaslunk beállítani erre a célra.

2. Az 52-es villamos-pályához 1-2 méteres távolságban lévő ingatlanok állagának, az ezekben
lakók életminőségének további romlását megszüntendő, az arra alkalmas eszközökkel szükséges
megoldani a villamosvonal átfogó felújítását és a villamosok cseréjét. Az itt nagy számban élő
idős  ember  és  gyermekes  család  biztonságos  közlekedésének  megteremtése  érdekében  a
tervezést haladéktalanul meg kell kezdeni.

3. A Kormány a 2018-as választások előtt 28 milliárdos ígéretet tett egy diagnosztikai központ
kialakítására  és  2  milliárd  forintos  ígéretet  eszközbeszerzésre  a  Jahn Ferenc  Kórházban.  Az
eszközbeszerzés zajlik, most kb. 1,5 milliárd felhasználásnál tartanak, a diagnosztikai központ
azonban  egyelőre  választási  ígéret  maradt.  Javasoljuk  a  beígért  28  milliárdos  fejlesztés
betervezését.

4. A piac nem csak a pesterzsébetiek, hanem a környező kerületekben élők számára is népszerű
vásárlóhely. A piac kapacitása növelhető, lehetővé tenné nagyobb vásárlóközönség fogadását,
amennyiben a csarnoképület felújítása és a most is gondot okozó parkolási probléma megoldása
megtörténne. 2022-re ennek tervezési költségét javasoljuk a Pesterzsébeti Önkormányzat részére
támogatásként biztosítani, mivel az állami elvonások miatt nincs rá fedezete.

5.  A Belgrád-Budapest  vasúton  szállított  áruk  várhatóan  kétszer  is  átmennek  Pesterzsébeten
(először a Józsefvárosi Pályaudvarig, majd vissza a Csepeli Szabad-kikötőig).  Ez a forgalom
jelentősen fogja terhelni a kerületet. Szükséges a pesterzsébeti vasútállomás felújítása, bővítése,
a hozzátartozó P+R parkolók kialakítása. Ezzel együtt végre megoldható lenne egy régi adósság
az  itt  élőkkel  szemben,  a  Kossuth  Lajos  utca  (gyalogos-  és  kerékpárforgalom)  átvezetése  a
Helsinki úton a vasútállomásra, Mediterrán lakótelepre, Duna partra.
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